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Vučić: Brojevi ne padaju, ali zdravstvo je pod kontrolom 

"Korona" brojevi ne padaju, ali uspevamo da držimo pod kontrolom, koliko je to moguće, zdravstvenu 

negu i zaštitu, istakao je predsednik Aleksandar Vučić. 

Vučić je rekao da zdravstveni sistem pomaže svima kojima je pomoć potrebna, i uputio zahvalnost svim 

lekarima, zdravstvenim radnicima, koji, kaže, trpe ogromne pritiske, "ni krivi, ni dužni". 

"Svaka im čast na tome što rade", rekao je Vučić. 

Podsetio je da će 17. decembra biti otvorena nova kovid bolnica u Kruševcu, što će dodatno da osnaži 

zdravstvene kapacitete i da pomogne ljudima. 

Vučić je primetio i da, kada vidi brojke u Kraljevu, gde je svakog dana 220-250 zaraženih, to izgleda kao 

da je "svako u Kravljevu imao koronu". 

Zato će ta bolnica u Kruševcu znatno pomoći i Rasinskom, ali i Raški, Nišavski, Šumadijski, Moravički... 

Vučić: Trudićemo se da vakcine dobijemo kad i članice EU 

Oko nabavke vakcina razgovaramo sa svima, i bilateralno i u okviru evropskog Kovaks plana, a u okviru 

kojeg ćemo se truditi da vakcinu dobijemo dan ili dva nakon što je dobiju članice EU, rekao je 

predsednik. 

"Gledaćemo da vakcine dobijemo i ranije, ako možemo, koje će biti registrovane u evropskim zemljama, 

kako bi došle na određeni vremenski period kod naših stručnjaka u Torlak", rekao je Vučić. 



 
 

Ističe da će na kraju naši stručnjaci proceniti da li Srbija može da prihvati tu određenu vakcinu ili ne. 

Vučić je odgovorio na kritike povodom nove bolnice u Batajnici, istakavši "da su ljudi dali sve od sebe u 

gotovo nemogućim uslovima da završe bolnicu u Batajnici za četiri meseca i dva dana, da urade ono što 

Srbija nije nikad, u trenutku kada nas je to "bukvalno spasilo". 

 

 

Janković o kontroli ulaska u zemlju – koje su opcije i šta je izvodljivo 

Imunolog i član Kriznog štaba Srđa Janković rekao je za RTS da je u ovom trenutku bitnije da govorimo o 

starim merama nego da razmatramo nove, zato što ako se stare mere dosledno ne sprovedu, ni nove 

nam neće pomoći. 

Srđa Janković je, gostujuću u Jutarnjem programu RTS-a, rekao da se virus mnogo raširio i da smo imali 

period intenzivnih kontakata. Ističe da je za sada cilj da se zaustavi pogoršanje i da se stvari stabilizuju. 

Naveo je da je desetak dana neki minimum da bi se rezultati bilo kojih mera pokazali kroz broj 

novoobolelih, ali da, kad je reč o teže obolelim pacijentima, potrebno je još više vremena, jer ta kriva 

kasni za onom koja pokazuje broj novozaraženih. 

Međutim, Janković ističe da je važnije da vidimo da se mere sprovode, jer ako bude propusta u 

sprovođenju, onda one ostaju samo na papiru i neće nam pomoći. 

Srđa Janković je rekao da još nije došlo do konkretizacije novih mera i da ostaje da se razmotri pitanje 

kontrole ulaska u zemlju stranih i naših državljana. Dodaje da nikome ne može da se zabrani da se vrati u 

zemlju, ali da je potrebna kontrola da se situacija ne bi pogoršala. 



 
 

Kako kaže, opcije su pi-si-ar test i karantin, ali sigurno ostaje epidemiološki nadzor i prijava, a videće se 

šta je izvodljivo. 

"Moramo da budemo spremni za svaku situaciju"  

Janković je rekao da su prošle godine došle stotine hiljada ljudi za praznike i da je teško predvideti da li 

će tako biti i ove, ali ističe da moramo da budemo spremni za svaku situaiciju. 

Na pitanje kakva će biti epidemijska situacija pred Novu godinu, Janković je rekao da, ukoliko bi se 

poštovale sve mere, sigurno je da bi se videlo određeno pobošljanje, ali ne toliko da bi se opravdala 

masovna slavlja. 

Navodi da je najbitnije da se spreči svako okupljanje osim onog koje je nasušna potreba. 

Srđa Janković je poručio da je zaustavljen eksponencijalni rast virusa, ali da je rano govoriti o poboljšanju 

situacije. 

Ističe da nema poboljšanja ako svi ne uradimo ono što moramo, makar to bilo i bolno, a to je nošenje 

maske, držanje distance i izbegavanje okupljanja. 

 

 

Ko treba da primi vakcinu protiv kovida 

Na prvoj liniji davanja vakcine protiv kovida-19, treba da budu ljudi koji su konstantno izloženi virusu – 

lekari, profesori u školama, i stariji od 65 godina, navodi za RTS Marija Gnjatović sa Instituta za primenu 

nuklearne energije. 



 
 

 

Marija Gnjatović je gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a navela da ljudi koji imaju dobar serološki 

odgovor na virus ne bi trebalo da budu na prvoj liniji davanja vakcine. 

"Vakcinacija neće rešiti sve naše probleme, ono što je ključno je da verovatno neće biti ni dostupna 

svima. Svakako ljudi koji imaju dobar serološki odgovor na virus ne bi trebalo da budu na prvoj liniji 

davanja vakcine. Vakcinu prvo treba da prime ljudi koji su konstantno izloženi virusu – lekari, profesori u 

školama, ali i stariji od 65 godina", objašnjava Gnjatovićeva.  

Objašnjava da nijedna vakcina koja je na listi obaveznih vakcinacija nije 100 odsto pouzdana. 

"Vakcina će nam definitivno pomoći, ali nijedna vakcina koja je na listi obaveznih vakcinacija nije 100 

odsto pouzdana, videćemo koliko će imunitet koji je nastao kao odgovor na vakcinu da traje. Vakcine 

prosto ne daju isti odgovor kao prirodne infekcije, mnogo zavisi od toga na kojim komponentama je 

vakcina bazirana", objašnjava Gnjatovićeva.  

Još će dugo vremena proći, dodala je, dok vakcina ne pokaže sve svoje efekte. 

"Potrebno je i vreme da pacijenti koji su dobili vakcinu odreaguju na nju tako da borba protiv kovida-19 

mora da traje na svim frontovima u narednih nekoliko meseci, možda i pola godine. Moramo da radimo 

na tome da poštujemo epidemiološke mere, da prihvatimo vakcinu, ali i da se dalje radi na razvoju 

terapije jer treba napasti virus sa svih frontova", poručila je Gnjatovićeva. 

Virus mutirao 12.000 puta   

Na pitanje da li je virus u međuvremenu mutirao, gošća Jutarnjeg dnevnika navodi da je do sada uočeno 

preko 12.000 mutacija. 

"Svi virusi mutiraju. Međutim kod ovog virusa je sreća u tome što taj virus mutira jako malo na mestima 

koja nisu značajna niti za postupak proizvodnje vakcine i vakcinacije niti za odbranu od reinfekcije u 

smislu upotrebe već stvorenih antitela ukoliko je do rane infekcije došlo", objašnjava Gnjatovićeva. 

Upozorava da su osobe najinfektivnije nekoliko dana pre pojave simptoma. 

"U tome leži najveći problem i najveća opasnost u širenju virusa. I ono što je za većinu ljudi veoma 

značajno jeste da se zna da infektivnost traje do dve nedelje od pojave prvih simptoma", ističe 

Gnjatovićeva. 

Objašnjava da virus na nekim površinama ostaje i po nekoliko danam, ali kako kaže to nije ključni način 

prenosa. 

"Kapljični put prenosa odnosno direktan kontak je je najznačajniji za širenje virusa", dodaje 

Gnjatovićeva. 



 
 

 

 

Lekari iz crvene zone: Kovid je nepredvidiv, može ozbiljno da se zakomplikuje 

Decembar je doneo gotovo osam hiljada novoobolelih, ne prestaje da raste ni broj pacijenata u 

bolnicama širom Srbije, kao i onih najtežih na respiratoru. Lekari iz crvene zone ukazuju na 

napredvidivost kovida 19 koji može da se ozbiljno zakomplikuje u vidu arterijske tromboze koja ugrožava 

život obolelih. 

Dr Bogdan Crnokrak, pomoćnik direktora KBC "Bežanijska kosa", kaže za RTS da se većina pacijenata iz 

crvene kovid zone oporavi. 

Recept "Klinike Nazdravlje" 

1.Virus ne zna za godine. 

2.Virus ne zna za pol. 

3.Virus ne zna za granice. 

4.Nosite masku. 

5. Držite fizičku distancu. 

6.Redovno perite ruke sapunom i toplom vodom. 

Crnokrak navodi da se u KBC "Bežanijska kosa" ima 282 pacijeta, od kojih je 30 na kiseoničkoj potpori. 

"Uspostavilo se već neko pravilo da deset do 15 odsto zahteva ventilatornu podršku, deset do 15 odsto 

onih čije stanje ne zahteva nikakvu podršku, koji se spremaju za otpust kući i oko 70-80 odsto se leče 

aktivno i potrebna im je kiseonička potpora", dodaje Crnokrak. 



 
 

Crnokrak navodi da se obavlja trijaža pacijanata, gde dolaze najteži slučajevi sa obostranim zapaljenjem 

pluća i gde je ishod lečenja neizvestan. 

Upozorava da lekari moraju maksimalno da budu budni, jer stanje pacijenta može da se menja iza časa u 

čas. 

"Zato je 'Bežanijska kosa' podeljena je na zone u skladu sa promenom kliničke slike koja može biti 

dramatična. Ako se uoči pogoršanje, pacijent se šalje u zonu gde je monitoring jači", objašnjava dr 

Crnokrak. 

Kao i u drugim zdrvstvenim ustanovama u Srbiji preko 90 odsto kapaciteta KBC "Bežanijska kosa" je 

popunjeno pacijentima sa srednje teškom i teškom slikom. Dnevno se pregleda između 320 i 350 ljudi. 

Crnokrak upozorava da dolazi do uobičajeno retkih i neočekivanih vaskularnih komlikacija, kao što je 

arterijska tromoboza (zgrušavanje krvi u arterijama), koje se češće javljaju kod kovida 19. 

"Ostavljaju trajne posledice kao što su gubitak ekstremiteta, a mogu dovesti čak i smrti", naglašava 

Crnokrak. 

Dodaje da većina takvih pacijenata nije prošla dobro. 

Građanima poručuje da je individualna odgovornost najvažnija kako bismo sačuvali sebe i članove svoje 

porodice. 

Ostojićeva: Deca najbolje podnose kovid, roditelji da ne "skaču" na svaku temperaturu 

S druge strane, rukovodilac Dečje klinike KBC "Dr Dragiša Mišović" dr Olivera Ostojić ističe da deca 

najbolje podonose kovid, imaju najčešće najblažu kliničku sliku. 

"Ima puno prijema i otpusta, retko se javljuju deca sa teškom kliničkom slikom, brzo reaguju na 

terapiju", navodi Ostojićeva. 

Ostojićeva kaže da su na Dečje odeljenje smeštene majke sa decom koje imaju srednju i tešku kliničku 

sliku. 

"U poslednje vreme primamo odojčad od mesec do tri meseca starosti koja dolaze iz porodica sa 

zaraženima, sa malaksalošću, povišenom temperaturom i razdražljivošću, a leče se po protokolima za 

odojčad", dodaje Ostojićeva. 

Ostojićeva ukazuje na to da deca imaju najrazličitije simptome, od digestivnih i plućnih do gubitka čula 

mirisa i ukusa. Kako naglašava, retko se kod tinejdžera javlja teška klinička slika sa obostranim 

zapaljenjem pluća kao kod odraslih. 

Prema njenim rečima, roditelji ne treba da "skaču" na svaku temeperturu, jer je kod dece klinička slika 

lakša. 



 
 

 

 

U KBC "Dragiša Mišović" zbog korone hospitalizovano 21 dete, sve više beba 

Na pedijatriji u KBC "Dragiša Mišović" zbog kovida 19 smešteno je 21 dete, izjavila je upravnica bolnice 

za dečje plućne bolesti u KBC "Dragiša Mišović" Olivera Ostojić. 

Ostojić je za televiziju Prva izjavila da na dečjem odeljenju ima sve više beba koje se leče zbog kovida 19. 

Prema njenim rečima najmlađi pacijenti imaju blaže simptome bolesti u odnosu na starije, ali se ipak 

onima koji se kao izlečeni otpuštaju iz bolnice ne savetuje fizička aktivnost u trajanju od tri do šest 

meseci. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Tiodorović: Urađene su sve potrebne pripreme za početak vakcinacije 

U Srbiji su urađene sve potrebne pripreme i spremni su kapaciteti i da danas počne vakcinacija protiv 

koronavirusa, izjavio je epidemiolog Branislav Tiodorović. 

Tiodorović je za Televiziju Prva rekao da je određeno "gde će biti vakcinacija, ko će je izvoditi i koji su 

prioriteti". 

Ukazao je da će se, kada stigne vakcina protiv koronavirusa, o tome opet raspravljati u Kriznom štabu 

Vlade Srbije za suzbijanje epidemije. 

Tiodorović je rekao da nije realno očekivati da će Srbija odjednom dobiti dva, tri miliona vakcina, ali da 

se nada da ćemo dobiti bar 500.000. 

"Mada ćemo videti da li će biti i toliko", rekao je Tiodorović. 

Najavio je da će među prvima vakcinu protiv koronavirusa dobiti zdravstveni radnici, policija, vojska, 

zaposleni u prosveti, stariji građani. 

Tiodorović je upozorio da ne sme biti opuštanja, nepoštovanja mera ni kada počne vakcinacija, kao i da 

ne mogu da se osećaju sigurno ni oni koji su se oporavili od bolesti Kovid-19, jer u slučajevima kad je 

klinička slika lakša, "gotovo da čak i nema antitela". 

On je rekao da će najverovatnije morati i dalje da se primenjuju sve mere za suzbijanje epidemije: 

nošenje maski, održavanje fizičke distance sve do juna naredne godine, "kada će situacija biti takva da 

ćemo shvatiti da možemo da živimo daleko sigurnije nego sada". 



 
 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je krajem oktobra najavio da je Srbija za nabavku vakcina protiv 

koronavirusa potpisala predgovor sa američko-nemačkom kompanijom "Fajzer", od koje se prve 

isporuke očekuju do Nove godine, a do marta iduće godine se očekuje 350.000 doza vakcina. 

 

 

U Vojvodini skoro 38.000 slučajeva kovida, samo u NS 11.000 

U Vojvodini je skoro 38.000 aktivnih slučajeva kovid-19, a od toga je 11.000 u Novom Sadu, rekla je 

danas pomoćnica pokrajinskog sekretara za zdravstvo Snežana Bojanić Stojić. 

“Nije ohrabrujuća situacija na teritoriji čitave Vojvodine, pre se može oceniti kao vanredna i kritična”, 

rekla je ona za TV Prva i dodala da je mnogo više zaraženih nego pre sedam dana. 

Ona je ocenila da su cifre posledica našeg ponašanja i neodgovornosti jednog broja građana. 

“Još uvek je veliki broj prvih pregleda. Ne možemo da govorimo o zaravnjenju krive dok cifre rastu. Cifre 

nisu ohrabrujuće”, rekla je ona. 

Velikom broju građana koji poštuju mere i odgovorno se ponašaju ona je uputila zahvalnost i ocenila da 

svi zajedno moramo istrajati na poštovanju mera prevencije. 

“Građani pred ciframa moraju da ustuknu, prekinu druženja, kontakte i slave. Veliki broj ljudi se 

zaražava, nikako da krenemo u plato, u silazni deo ovog talasa”, rekla je ona. 

Dodala je da zdravstveni radnici leče samo posledice “našeg nepoštovanja mera prevencije”. 


